
P r o t o k ó ł  nr XVI/07 

z XVI sesji Rady Miejskiej w Kłodzku,  
która odbyła się dnia  29 listopada 2007r.  
w sali Rajców Urzędu Miasta w Kłodzku 

 

Sesja  rozpoczęła  się o godz. 1200. 

 

1. Otwarcie XVI sesji Rady Miejskiej w Kłodzku. 

Otwarcia  sesji   dokonał  Przewodniczący   Rady  Miejskiej  w  Kłodzku Pan 

Henryk Urbanowski  mówiąc: „Otwieram XVI sesję Rady Miejskiej  w Kłodzku”.  

Pan Przewodniczący przywitał Burmistrza wraz z jego zastępcą, radnych, kierowników  

i pracowników urzędu miasta, mieszkańców Kłodzka oraz wszystkich przybyłych na 

obrady XVI sesji Rady Miejskiej w Kłodzku.  

 

2. Stwierdzenie ważności sesji. 

Na podstawie listy obecności  Przewodniczący stwierdził, iż w sesji bierze udział 20  

radnych, co stanowi wymagane quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Radny Pan Zdzisław Duda przybył o godz. 1220 wówczas stan rady wynosił 21 radnych. 

 

3. Wybór sekretarzy 

Przewodniczący Pan H. Urbanowski zaproponował na sekretarza sesji radną Panią 

Jolantę Kobak, innych propozycji nie zgłoszono. Rada jednogłośnie 20 głosami „za”, 

poparła kandydaturę radnej, tym samym powołując ją na sekretarza obrad XVI sesji 

Rady Miejskiej w Kłodzku.  

 

4. Zatwierdzenie porządku obrad sesji. 

Zgłoszono następujące propozycje do zmiany porządku obrad sesji. 

Pan Przewodniczący zaproponował przeniesienie punktów: 25,26,27,28 na początek 

obrad sesji, bowiem są to uchwały kadrowe i dobrze byłoby, aby powołane osoby pełniły 

już swoje funkcje podczas obrad sesji. 

Ponadto Pan Przewodniczący poprosił o zamianę numeracji na drukach 151 i 152 należy 

ją zamienić: odwołanie sekretarza powinno być na druku nr 151, a powołanie na druku nr 

152. 

Radna Pani Danuta Kołt wniosła o wycofanie z porządku obrad punktu 23. Podjęcie 

uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 148. 

Wiceprzewodniczący Pan Maciej Awiżeń wniósł o wycofanie z porządku obrad punktu 9. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLII/355/2005 Rady Miejskiej w Kłodzku 



z dnia 27 października 2005 roku w sprawie utworzenia Fortecznego Parku Kulturowego – 

Twierdza Kłodzko w Gminie Miejskiej Kłodzko, druk nr 126 „a”.  

Radna Pani Celina Włodarczyk w imieniu Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej, Sportu  

i Turystyki wniosła o wycofanie z porządku obrad punktu 21. Podjęcie uchwały w sprawie  

przekazania na poczet zadań własnych Ośrodkowi Sportu i Rekreacji w Kłodzku 

prowadzenia Regionalnej Informacji Turystycznej w Kłodzku druk nr 146 oraz o zdjęcie 

punktu 30. Wyrażenie opinii do projektu uchwały  Rady Powiatu Kłodzkiego w sprawie 

programu restrukturyzacji pn. Planowane  zmiany w strukturze ochrony zdrowia  

w powiecie kłodzkim”.  

Burmistrz Pan Bogusław Szpytma wniósł o wprowadzenie dwóch projektów uchwał: 

w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na realizację zadania w roku 2007 pod nazwą 

„Budowa boiska w Szkole Podstawowej nr 6 w ramach programu BLISKO BOISKO”, druk 

nr 154, oraz w sprawie wyrażenia zgody na nabycie prawa użytkowania wieczystego 

nieruchomości niezabudowanej, druk nr 155. 

Odnośnie zaproponowanych zmian do porządku obrad wywiązała się dyskusja wśród 

radnych. W rezultacie radny Pan Józef Trocki, przed głosowaniem proponowanych 

zmian, poprosił o 10 minutową przerwę w obradach. 

Przerwa od godz. 1240 do godz. 1250. 

Po przerwie Przewodniczący Pan Henryk Urbanowski poddał pod głosowanie 

proponowane zmiany: 

 Wycofanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 148. 

Głosowanie: za- 21. Projekt uchwały wycofano. 

 Wycofanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLII/355/2005 Rady 

Miejskiej w Kłodzku z dnia 27 października 2005 roku w sprawie utworzenia Fortecznego 

Parku Kulturowego – Twierdza Kłodzko w Gminie Miejskiej Kłodzko, druk nr 126 „a”.  

Głosowanie: za – 12, przeciw- 8, wstrzymało się – 1. Projekt uchwały wycofano. 

 Wycofanie projektu uchwały w sprawie przekazania na poczet zadań własnych 

Ośrodkowi Sportu i Rekreacji w Kłodzku prowadzenia Regionalnej Informacji Turystycznej 

w Kłodzku druk nr 146. 

Głosowanie: za – 11, przeciw- 8, wstrzymało się – 2. Projekt uchwały wycofano. 

 Zdjęcie punktu 30 w sprawie wyrażenia opinii do projektu uchwały Rady Powiatu 

Kłodzkiego w sprawie programu restrukturyzacji pn. Planowane zmiany w strukturze 

ochrony zdrowia w powiecie Kłodzkim”. 

Głosowanie: za – 21 jednogłośnie. Punkt 30 zdjęto z porządku obrad. 

 Wprowadzenie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na realizację 

zadania w roku 2007 pod nazwą „Budowa boiska w Szkole Podstawowej nr 6 w ramach 

programu BLISKO BOISKO”, druk nr 154. 
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Głosowanie: za – 21 jednogłośnie. Projekt uchwały wprowadzono. 

 Wprowadzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie prawa 

użytkowania wieczystego nieruchomości niezabudowanej, druk nr 155. 

Głosowanie: za – 21 jednogłośnie. Projekt uchwały wprowadzono. 

 Przesunięcie punktów 25,26,27,28 po punkcie 8 porządku obrad jako punkty 

9,10,11,12. 

Głosowanie: za – 21 jednogłośnie. Projekt uchwały wprowadzono. 

Więcej poprawek nie zgłoszono zatem Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie całego porządku obrad wraz z naniesionymi poprawkami.  

Głosowanie: za – 21 jednogłośnie.  

Porządek obrad sesji został przyjęty i przyjęty i przedstawia się następująco: 
1. Otwarcie XVI sesji Rady Miejskiej w Kłodzku. 
2. Stwierdzenie ważności sesji. 
3. Wybór sekretarzy sesji. 
4. Zatwierdzenie porządku obrad sesji. 
5. Zatwierdzenie protokołu z  XV sesji.  
6. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kłodzka z prac między sesjami. 
7. Zabezpieczenie potrzeb zdrowotnych mieszkańców Kłodzka. Opieka medyczna. 
8. Rewitalizacja Wyspy Piasek. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie powołania zastępcy Kierownika Urzędu Stanu Cywilnego, druk nr 

150. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Sekretarza Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 151. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Sekretarza Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 152. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Skarbnika Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 153. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie zezwolenia na bezpłatne używanie herbu Miasta Kłodzka przez 

członków sekcji „Bractwo Rycerskie” Stowarzyszenia Grupa Rekonstrukcji Historycznej „47 Pułk 
Piechoty” w Kłodzku, druk nr 134. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę  
i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 136. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, 
druk nr 137. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów, druk nr 138. 
17. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty targowej, druk nr 139. 
18. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości  w ramach pomocy de 

minimis, druk nr 140. 
19. Podjęcie uchwały w sprawie innych zwolnień w podatku od nieruchomości, druk nr 141. 
20. Podjęcie uchwały w sprawie trybu i szczegółowych warunków zwolnienia od podatku rolnego 

użytków rolnych na których zaprzestano produkcji rolnej, druk nr 142. 
21. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego, 

druk nr 143. 
22. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, druk nr 

144. 
23. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Samorządu Gminy 

Miejskiej Kłodzko z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego na 2008 rok, druk nr 145. 

24. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian budżetu Gminy Miejskiej Kłodzko na 2007 rok, 
druk nr 147. 

25. Podjęcie uchwały w sprawie opłat za świadczenia publicznych przedszkoli i zespołów 
przedszkolno – żłobkowych prowadzonych przez Gminę Miejską Kłodzko, druk nr 149. 

26. Podjęcie uchwały w sprawie Statutu Gminy Miasta Kłodzka, druk nr 123. 
27. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na realizację zadania w roku 2007 pod 

nazwą „Budowa boiska w Szkole Podstawowej nr 6 w ramach programu BLISKO BOISKO”, 
druk nr 154. 

28. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie prawa użytkowania wieczystego 
nieruchomości niezabudowanej, druk nr 155. 

29. Interpelacje i zapytania radnych.  
30. Wnioski i oświadczenia radnych.  
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31. Sprawy różne. 
32. Zakończenie sesji. 
 
 

5. Zatwierdzenie protokołu z  XV sesji.  

Uwag do protokołu z XV sesji nie wniesiono. Przyjęto go jednogłośnie 21 głosami „za”. 

Radna Pani Celina Włodarczyk złożyła informację, iż Komisja Zdrowia, Pomocy 

Społecznej, Sportu i Turystyki przeanalizowała bardzo szczegółowo materiał dotyczący 

projektu Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Powiatu Kłodzkiego, 

sformułowano szereg wniosków do materiału, przesyłając je do starostwa powiatowego. 

Na wczorajszej sesji Rady Powiatu Kłodzkiego przyjęto owy materiał z uwzględnieniem 

wniosków Komisji.  

 
6. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kłodzka z prac między sesjami (zał. nr 1). 

Uwag i pytań do sprawozdania nie stwierdzono. 

 
7. Zabezpieczenie potrzeb zdrowotnych mieszkańców Kłodzka. Opieka medyczna 

(zał. nr 2). 

Materiał dotyczący powyższego tematu otrzymali wszyscy radni. 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej, Sportu i Turystyki radna Pani 

Celina Włodarczyk poinformowała, iż Komisja przyjęła informację dot. zabezpieczenia 

potrzeb zdrowotnych mieszkańców Kłodzka, nie wnosząc żadnych uwag ani zastrzeżeń. 

 Głos zabrała Pani Małgorzata Marcinowska upoważniona przez Dyrektora SP 

ZOZ Kłodzko Pana Aleksandra Niedzielskiego do przedstawienia krótkich informacji na 

temat zabezpieczenia opieki zdrowotnej. 

Zespół Opieki Zdrowotnej w Kłodzku udziela świadczeń zdrowotnych dla mieszkańcowi 

miasta i gminy  Kłodzko w zakresie podstawowym jak i w leczeniu specjalistycznym. Od 

lipca br. poszerzył się obszar działania tutejszej jednostki, do SP ZOZ Kłodzko zostały 

przyłączone dwa szpitale w Nowej Rudzie i Dusznikach Zdroju. Obecnie ZSP ZOZ Kłodzko 

świadczy usługi w zakresie stacjonarnej opieki medycznej, specjalistycznej opieki 

ambulatoryjnej, podstawowej opieki zdrowotnej i pomocy doraźnej. W ramach opieki 

stacjonarnej funkcjonują następujące oddziały szpitalne, których do lipca nie było, ten 

zakres został wyraźnie poszerzony. Oddział wewnętrzny w Kłodzku, gdzie liczba 

hospitalizowanych w III kwartale 2007 roku wyniosła 427 osób. Oddział wewnętrzny  

w Lądku Zdroju – hospitalizowanych było 193 osoby. Oddział kardiologiczny – 

hospitalizowano 276 osób – oddział chirurgii ogólnej – 530 osób, oddział chirurgii 

urazowej jednego dnia 15 osób, oddział położniczy w Kłodzku 236, oddział ginekologiczny 

– 214, oddział dziecięcy Kłodzko 206, oddział neurologiczny – 374 osoby, oddział 

dermatologiczny 69, oddział urologiczny 287, oddział anestezjologii i intensywnej terapii 

– 7, oddział paliatywny – 47, oddział noworodkowy – 185, zakład pielęgnacyjno 

opiekuńczy w Kłodzku – 17 osób, zakład opiekuńczo - leczniczy w Nowej Rudzie – 96 
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osób, zakład pielęgnacyjno – opiekuńczy w Dusznikach Zdroju – 51 osób. Oddział 

wewnętrzny Nowa Ruda 554, oddział dziecięcy w Nowej Rudzie – 142 osoby. Ogółem  

w III kwartale hospitalizowanych było 3 928 osób. Na potrzeby pacjentów pracują 

następujące pracownie diagnostyczne; laboratorium, pracownia RTG, EEG, tomografii 

komputerowej, mammografii, USG, gastroskopii, retroskopii, kolonoskopii i EKG. W 

ramach specjalistycznej opieki ambulatoryjnej funkcjonują następujące poradnie 

specjalistyczne. Poradnia diabetologiczna, endokrynologiczna, chorób zakaźnych, 

poradnia wirusowego zapalenia wątroby, poradnia kardiologiczna, dermatologiczna, 

poradnia urologiczna, onkologiczna, gruźlicy i chorób płuc, poradnia ginekologiczno – 

położnicza, poradnia chirurgii ogólnej, poradnia urazowo - ortopedyczna, poradnia 

okulistyczna, otolaryngologiczna, poradnia urologiczna, medycyny paliatywnej, poradnia 

zdrowia psychicznego w Kłodzku, poradnia leczenia nerwic, poradnia uzależnień, poradnia 

terapii współuzależnień i uzależnień od alkoholu, poradnia rehabilitacyjna, poradnia 

stomatologiczna, poradnia medycyny pracy, poradnie w Nowej Rudzie: chirurgii ogólnej, 

ginekologiczno – położnicza, zdrowia psychicznego, odwykowa, dermatologiczna, 

otolaryngologiczna, medycyny pracy, pulmonologiczna. W poradniach specjalistycznych 

przyjętych zostało 26 223 osoby. Świadczenia zdrowotne dla pacjentów i opieka 

medyczna realizowana jest również w zakresie podstawowej opieki zdrowotnej przez 

lekarza POZ, pielęgniarkę i położną. W podstawowej opiece zdrowotnej obecnie  

w zasobach SP ZOZ Kłodzko obecnie zadeklarowanych jest na dzień dzisiejszy 25 597 

osób. Oprócz bieżącej opieki nad pacjentami realizujemy także w SP ZOZ Kłodzko na 

rzecz pacjentów następujące programy: program wczesnego wykrywania zakażeń HIV  

u kobiet w ciąży, program profilaktyki raka szyjki macicy etap podstawowy, program 

profilaktyki raka piersi etap podstawowy, program profilaktyki raka piersi etap 

pogłębiony, program profilaktyki gruźlicy, program diagnostyki i leczenia jaskry oraz 

profilaktyki raka gruczołu krokowego. 

 Radny Pan Grzegorz Muskała w uzupełnieniu wypowiedzi Pani doktor 

poinformował, iż w oddziale kardiologicznym w Kłodzku rozpoczyna pracę pracownia 

angiograficzna, czyli wykonuje się koronarografię jak również stendowanie.  

 Pani Doktor dodała, iż jest to wielki sukces grupy zlokalizowanej wokół SP ZOZ 

Kłodzko i naszych lekarzy, że te usługi będzie można świadczyć na miejscu. 

 
8. Rewitalizacja Wyspy Piasek (zał. nr 3). 

 Radny Pan Zygmunt Żerkowski poinformował, iż w tym temacie Komisja 

Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu Przestrzennego ogólnie omówiła 

problem rewitalizacji Wyspy Piasek. Zapoznano się przygotowanym materiałem, nie 

mniej jednak nie wydawano do niego opinii. Ogólnie Komisja omówiła obowiązujące 

programy i uchwały w sprawie rewitalizacji Wyspy Piasek jak one są realizowane. 

Podsumowując temat Komisja wnioskowała do burmistrza, by uchwała i program 
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rewitalizacji był monitorowany, aby burmistrz miasta zarządzeniem powołał zespół, który 

będzie monitorował realizację programu rewitalizacji dla Wyspy Piasek. 

 Radny Pan Adam Kwas w swojej wypowiedzi podkreślił ważność zainwestowania 

w okolicy Wyspy Piasek i odbudowania zniszczonych kamienic, tym bardziej iż jest to 

szlak prowadzący na twierdzę kłodzką. Pan radny zapytał o los budynku przy ul. Matejki 

5 oraz o stan kanalizacji w tym rejonie.  

 Radny Pan Leszek Michalski zapytał o budynki, w których miasto ma swoje 

udziały, a ich stan jest niezadowalający przykładem jest budynek gdzie  

w odrestaurowanej części jest hotel i gastronomia, natomiast „przyklejona” do niego 

część jest zniszczona, jest też taki budynek na ul. Grottgera, który ulega degradacji. Pan 

radny pyta czy są pomysły na zagospodarowane tych budynków, a jeśli tak, to w jakiej 

perspektywie czasowej.  

 Radny Pan Grzegorz Muskała uznał, iż Wyspa Piasek powinna być wizytówką 

Kłodzka, jej lokalizacja przy centrach komunikacyjnych jest pierwszym miejscem  

z którym turysta będzie się spotykał. Tak jak w tej chwili troszczy się i wspiera twierdzę 

kłodzką tak samo powinno być z Wyspą Piasek. Zarówno rada jak i władze miasta 

powinny zrobić wszystko, aby była ona perełką Kłodzka i nie stała się po kilku latach taką 

dzielnicą jaka jest pomiędzy ulicą Rodzinną, a Spółdzielczą w Kłodzku. 

 Radny Pan Zygmunt Żerkowski zapytał Pana Burmistrza o to, jak widzi 

rozwiązanie ruchu kołowego na Wyspie Piasek, konkretnie chodzi o dojazd do młyna, 

którym przejeżdżają ciężkie samochody o masie powyżej 20 ton. 

 Radna Pani Celina Włodarczyk zapytała dlaczego w projekcie uchwały 

budżetowej na rok 2008 nie znalazły się parkingi: pierwszy miał być przy ul. Braci 

Gierymskich z tyłu na zapleczu budynków, drugi parking przy ul. Zofii Stryjeńskiej, które 

zgodnie z podjętymi działaniami przez Radę poprzedniej kadencji miały zamknąć ruch 

kołowy w rejonie ulicy Grottgera. Pl. Franciszkańskiego i ul. Matejki. Pani radna pyta 

kiedy miasto przystąpi do remontu drogi na odcinku od ul. Matejki do młyna przy ul. Zofii 

Stryjeńskiej. 

 Burmistrz Pan B. Szpytma podziękował radnym za wskazanie określonych 

problemów, odnosząc się do powyższych uwag, Pan Burmistrz przyznał, iż nie może  

w jednym roku obiecać i sprawić, iż całe miasto będzie wyremontowane i 

uporządkowane. Jeśli chodzi o budynki na Wyspie Piasek to są nieruchomości sprzedane 

prywatnym właścicielom, gdzie w aktach notarialnych niestety nie ma zapisu, iż są oni 

zobowiązani określonym czasem do podjęcia remontu zakupionej inwestycji – takich 

nieruchomości jest około 7 - 10. Pan Burmistrz poinformował, iż zostanie sporządzony 

projekt uchwały, które będzie porządkował określone kwestie m.in. te dotyczące zasad 

wieszania reklam. Odnośnie budynku na ul. Matejki 3 (a nie 5) jest to nieruchomość 

prywatna i tu niestety miasto nie ma większego wpływu na to, co właściciel postanowi, 
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nie mniej jednak  burmistrz podejmie próby rozmów z właścicielem w celu 

zmobilizowania do podjęcia określonych inwestycji na ww. nieruchomości.  

Odnośnie kanalizacji, to w budżecie jest zaplanowana znaczna kwota na renowację 

studzienek i na remonty wpustów.  

W sprawie nieruchomości przyległej do Pana Tadeusza szczegółowych informacji udzieli 

Pan Burmistrz R. Wójcik na następnej sesji, jak również w temacie drogi dojazdowej do 

młyna. 

Parkingi, o które pytała radna Pani C. Włodarczyk są zaplanowane w budżecie 2008 roku.  

 

Na tym zakończono dyskusję w temacie rewitalizacji Wyspy Piasek.  

 
 

9. Podjęcie uchwały w sprawie powołania zastępcy Kierownika Urzędu 

Stanu Cywilnego, druk nr 150 (zał. nr 4). 

Przewodniczący Pan Henryk Urbanowski odczytał treść projektu uchwały. Uwag i pytań 

nie stwierdzono. Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowanie: za – 21, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XVI/127/2007 (zał. nr 5). 

 
10. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Sekretarza Gminy Miejskiej 

Kłodzko, druk nr 151 (zał. nr 6). 

Po odczytaniu treści projektu uchwały przez Przewodniczącego głos zabrał  Burmistrz Pan 

B. Szpytma. Wyjaśnił, iż w wpłynęła pisemna prośba Pana Popiela dotycząca rezygnacji  

z funkcji sekretarza. Pan Burmistrz podziękował Panu Popielowi za rok trudnej pracy, za 

wprowadzenie nowego regulaminu organizacyjnego urzędu miasta. Z inicjatywy Pana 

Sekretarza powstało Biuro Obsługi Ludności, wprowadzono regulamin szkoleń, pojawił się 

domofon i tablica informacyjna dla niepełnosprawnych. W tym czasie przeprowadzono 

pozytywne kontrole dotyczące archiwum, skarg i wniosków, naboru na wolne stanowiska 

urzędnicze i funkcjonowania systemu ISO. Nastąpiły znaczne oszczędności w używaniu 

telefonów, kserokopiarki, zmniejszono koszty utrzymania stron internetowych – to 

wszystko jest zasługą Pana Pawła, który oczywiście pozostanie w urzędzie. Pan Burmistrz 

jeszcze raz podziękował za dotychczasowa pracę życząc sukcesów na nowym stanowisku.  

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie odwołania 

Sekretarza Gminy Miejskiej Kłodzko. 

Głosowanie: za – 16, przeciw – 0, wstrzymało się – 4. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XVI/128/2007 (zał. nr 7). 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Sekretarza Gminy Miejskiej 

Kłodzko, druk nr 152 (zał. nr 8). 

Przewodniczący odczytał treść projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Pan Maciej Awiżeń poprosił o przestawienie sylwetki Pana Tomasza 

Chmielowskiego, bowiem w uzasadnieniu do projektu uchwały nie ma tych informacji. 

Burmistrz Pan B. Szpytma wyjaśnił, iż Pan Tomasz Chmielowski  jest pracownikiem 

urzędu od 8 miesięcy i pełnił funkcję kierownika urzędu. Wykształcenie: Uniwersytet 

Wrocławski wydział prawa i administracji – studia ukończone w 1999 roku. 

Doświadczenie samorządowe: od 1994 roku – dyrektor Dolnośląskiego Ośrodka Polityki 

Społecznej, członek Grupy Zarządzającej Partnerstwo na Rzecz Rozwoju Muflon w ramach 

programu inicjatyw wspólnotowych. od 2005 roku – nadal – jest pełnomocnikiem 

Marszałka Województwa Dolnośląskiego do przedsięwzięcia związanego z realizacją 

Dolnośląskiego Programu Przeciwdziałania Prostytucji Nieletnich. Członek Rady ds. 

Seniorów przy Urzędzie Marszałka Województwa. 

Więcej uwag i pytań nie stwierdzono. 

Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XVI/129/2007 (zał. nr 9). 

 
12. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Skarbnika Gminy Miejskiej 

Kłodzko, druk nr 153 (zał. nr 10). 

W uzasadnieniu do uchwały Pan Burmistrz przedstawili sylwetkę Pani Agnieszki 

Czuczwara. Kariera zawodowa związana była z ekonomią i funkcjami głównych 

księgowych. Wykształcenie: licencjat w zakresie rachunkowości zarządczej, studia 

podyplomowe w zakresie ochrony mienia, studium ochrony prawa europejskiego na 

kierunku gospodarka. W 1999 roku funkcja referenta ds. ekonomicznych, specjalista ds. 

płac w LO w Kłodzku, Główna księgowa w zakładzie opiekuńczo – leczniczym w Bradzie, 

przez 3 lata główna księgowa w spółce, kierownik firmy symulacyjnej w Ośrodku 

Kształcenia Dorosłych w Kłodzku, Głowna księgowa w ZGMiK w Ołdrzychowicach,  

w ostatnim okresie kierownik działu wspólnot mieszkaniowych w ZAMG Kłodzko.  

Przewodniczący odczytał treść projektu uchwały. 

Uwag i pytań nie stwierdzono. 

Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XVI/130/2007 (zał. nr 11). 

Pan Burmistrz podziękował całej Radzie za akceptację decyzji personalnych. 

 

13.  Podjęcie uchwały w sprawie zezwolenia na bezpłatne używanie herbu 

Miasta Kłodzka przez członków sekcji „Bractwo Rycerskie” 

Stowarzyszenia Grupa Rekonstrukcji Historycznej „47 Pułk Piechoty”  

w Kłodzku, druk nr 134 (zał. nr 12). 
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Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej, Sportu i Turystyki radna Pani 

Celina Włodarczyk poinformowała o pozytywnej opinii Komisji do powyższego projektu 

uchwały.  

Uwag do treści projektu uchwały nie wniesiono. 

Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XVI/131/2007 (zał. nr 13). 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie 

Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 136 (zał. nr 14). 

Pan Przewodniczący na wstępie poinformował o autopoprawce, którą przedłożył autor 

projektu, dotyczącej pominięcia w podstawie prawnej w wierszu 7 słów: i ust 7 i 8. 

 Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan 

Eugeniusz Bednarczyk poinformował o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwały 

zawartego na druku nr 136.  

 Pozytywną opinię do powyższego projektu uchwały wydała również Komisja 

Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu Przestrzennego o czym 

poinformował jej Przewodniczący Pan Zygmunt Żerkowski.  

Radny Pan Zdzisław Duda zapytał Pana Prezesa W. Bicza o to czy może przedstawić 

zarobki zarządu oraz bilans spółki za ostatnie 3 lata. 

 Radna Pani Zdzisława Górska stwierdziła, iż jest wrogiem jakichkolwiek 

podwyżek. Brakuje Pani radnej uzasadnienia decyzji podniesienia stawki za wodę  

i odprowadzane ścieki. W materiałach nie ma informacji ile wykonano inwestycji we 

własnym zakresie. Porównując stawki okazuje się, że woda w Kłodzku nie jest taka tania 

bo od średniej krajowej  jest niższa tylko o 85 gr. Bulwersuje Panią radną fakt 

podwyższania cen kosztem mieszkańców. 

Prezes Spółki „Wodociągi Kłodzkie” Pan Waldemar Bicz wyjaśnił, iż wniosek 

taryfowy sporządzany jest wg szczegółowej procedury rozporządzenia ministra 

infrastruktury i wszystkie niezbędne materiały wg tego rozporządzenia musiały się 

znaleźć we wniosku. Na etapie sprawdzania Pan Burmistrz Wójcik powołał zespół, który 

zażądał dodatkowych informacji. m.in. z wykonania inwestycji za ostatnie lata i w roku 

bieżącym. Zespół ten szczegółowo weryfikował koszty przedsiębiorstwa i po tej 

pozytywnej weryfikacji skierował wniosek taryfowy pod obrady sesji Rady Miejskiej. 

Układ i zawartość tabel wynika z rozporządzenia ministra infrastruktury.  

Wynagrodzenie zarządu podane jest na 19 stronie informacji dodatkowej, jest to kwota 

na poziomie 100 000 zł rocznie. Jeśli chodzi o kwestie wyliczania kosztów zarządu to 

informacje poda Pani Księgowa. 
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Pan Prezes dodał, że inwestycje spółki w majątek są rokrocznie na poziomie około 

1 400 000 zł. Jeśli spółka nie wykonywałaby tych nakładów wówczas miasto musiałoby 

łożyć tak jak dla zakładu budżetowego, aby majątek unowocześniać i odtwarzać – tego 

kosztu miasto nie ponosi. W kosztach taryfowych zawarty jest podatek w wysokości około 

700 000 zł – wpłacany do budżetu miasta i około 200 000 zł podatku dla Urzędu 

Marszałkowskiego z tytułu poboru wody ze studni i odprowadzania oczyszczonych 

ścieków do rzeki.  

Główna księgowa Spółki Pani B. Sołtysik podała, iż koszty zarządu prowadzone są 

szczegółową ewidencją w układzie rodzajowym na co składa się amortyzacja, zużycie 

materiałów i energii, usługi obce, podatki i opłaty, których nie da się przypisać dokładnie 

do działalności wodociągowej czy kanalizacyjnej, wynagrodzenia, narzuty na te 

wynagrodzenia i pozostałe koszty rodzajowe: czyli delegacje, szkolenia itd. Koszty 

zarządu są większe, bo kadra inżynierska w związku z zakładowym planem kont nie może 

być przypisywana bezpośrednio np. do produkcji wody bo działa ona na rzecz całego 

przedsiębiorstwa, więc koszty zarządu są rozrzucane kluczem do odpowiednich 

działalności przedsiębiorstwa. 

Pan Prezes odniósł się do porównania taryfy w Kłodzku do taryfy wojewódzkiej i krajowej. 

Porównuje się przyszłą taryfę w Kłodzku czyli w roku 2008 do obecnej taryfy 

wojewódzkiej i krajowej i tu jest różnica na naszą korzyść około 1 zł. Wszystkie 

przedsiębiorstwa mają taryfę określaną tylko na jeden rok, więc na pewno taryfa 

wojewódzka i krajowa będzie wyższa średnio o 60 – 70gr w roku przyszłym od tej, którą 

obecnie wpisano. Generalnie te firmy, które zaniedbują sukcesywnego rozwoju majątku  

i doprowadzą do jakiegoś zaniedbania później muszą sięgać po drogie kredyty i wówczas 

jest rokrocznie skokowy wzrost taryf rzędu 30 gr. na wodzie 40 gr,. na ściekach. Pan 

prezes nadmienił, iż w amortyzacji środki inwestycyjne mogą być wykorzystane na 

bieżąco do modernizacji majątku, lub też w uzgodnieniu z władzami miasta jako wkład do 

funduszy unijnych na rozwój poszczególnych inwestycji w strukturę wodociągowo – 

kanalizacyjną. Takie wstępne studium wykonalności zostało wykonane na zamówienie 

miasta o pozyskanie z funduszu unijnego środków inwestycyjnych i one również będą do 

tego mogły być wykorzystane w najbliższym okresie.  

 Radna Pani Zdzisława Górska wyraziła, iż najbardziej boli ją fakt, iż podwyższa 

się płace kiedy należałoby zejść z kosztów. Podwyższa się cenę wody kosztem biednych 

ludzi.  

 Pan Prezes W. Bicz wyjaśnił, iż ustawa taryfowa narzuca obowiązek sprawdzenia 

taryfy na Burmistrza i zespół, który Burmistrz powołuje. Radni mogą działać w kilku 

kierunkach: mogą przyznać dopłaty dla pewnej grupy taryfowej, mogą obniżyć podatki 

(wodociągi płacą podatki maksymalne 2%) itp., a więc radni też mają pole manewru jeśli 

chodzi o taryfę. 
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 Pierwotna podwyżka wynosiła więcej, Radny Pan Zdzisław Duda pyta ile procent 

obniżyła Panu Prezesowi Rada Nadzorcza. 

Pan Prezes poprosił o powtórzenie pytania bowiem go nie zrozumiał.  

 Pierwotnie propozycja Pana Bicza była wyższa, ale Rada Nadzorcza obniżyła – ile 

procent Rada Nadzorcza obniżyła – pyta pan radny. 

 Pan W. Bicz wyjaśnił, iż Rada Nadzorcza nie obniżała taryfy, była zapoznana  

z wnioskiem taryfowym i opiniowała go pozytywnie. 

 Pan radny Z. Duda twierdzi, że ma wiadomość, iż to Rada Nadzorcza o 3% 

bazowych obniżyła taryfy.  

Pan W. Bicz wyjaśnił, iż jeżeli coś zostało obniżone to przez Zarząd Spółki, a nie 

przez Radę Nadzorczą.  

Więcej pytań nie stwierdzono. 

Pan Przewodniczący poddał więc pod głosowanie przyjęcie przedstawionej autopoprawki. 

Głosowanie: za – 21 jednogłośnie. Autopoprawkę przyjęto. 

Głosowanie projektu uchwały znajdującego się na druku nr 136. 

Głosowanie: za – 12, przeciw – 5, wstrzymało się – 4. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XVI/132/2007 (zał. nr 15). 

 
15. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

środków transportowych, druk nr 137 (zał. nr 16). 

Przewodniczący Komisji Budżetu poinformował o pozytywnej opinii Komisji do projektu 

uchwały znajdującego się na druku nr 137. 

Radny Pan Adam Kwas prosi, aby przy obniżeniu stawek podatkowych określać skutki 

finansowe tego przedsięwzięcia, w związku z tym, że obniżenie podatku w stosunku do 

stawek maksymalnych ustalanych przez ministerstwo finansów skutkuje brakiem 

naliczenia subwencji należnych gminie w przypadku obniżonych dochodów. 

Więcej uwag nie wniesiono. Pan Przewodniczący poddał treść projektu uchwały pod 

głosowanie. 

Głosowanie: za – 21, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XVI/133/2007 (zał. nr 17). 

 

16. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów, druk nr 138 (zał. 

nr 18). 

Przewodniczący Komisji Budżetu poinformował o pozytywnej opinii Komisji do projektu 

uchwały znajdującego się na druku nr 138. 

Uwag i pytań nie wniesiono. 

Głosowanie: za – 21, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XVI/134/2007 (zał. nr 19). 
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17. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty targowej, druk nr 139 (zał. nr 20). 

Przewodniczący Komisji Budżetu poinformował o pozytywnej opinii Komisji do projektu 

uchwały znajdującego się na druku nr 139. 

Uwag i pytań nie wniesiono. 

Głosowanie: za – 21, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XVI/135/2007 (zał. nr 21). 

Radny Pan Zdzisław Duda podziękował radnym za zgodne przyjęcie powyższej uchwały 

a Panu Burmistrzowi za zaproponowanie dobrej stawki opłaty targowej. 

 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości   

w ramach pomocy de minimis, druk nr 140 (zał. nr 22). 

Przewodniczący Komisji Budżetu poinformował o pozytywnej opinii Komisji do projektu 

uchwały znajdującego się na druku nr 140. 

Radny Pan Adam Kwas stwierdził, iż uchwała jest ze wszech miar pożądana  

i pożyteczna, natomiast uważa, że jest kilka sformułowań, które w ramach stylistyki 

należałoby wygładzić.  

W związku z tym, iż projekt uchwały zawiera kilka uchybień stylistycznych i formalnych 

Pan radny wnosi o wycofanie projektu uchwały z obrad sesji w celu przeredagowania go  

i przedłożeniu na następnej sesji.  

Odnosząc się do sugestii Pana radnego Pani Elżbieta Kosicka – Kierownik Referatu 

Dochodów wyjaśniła, iż ustawodawca wyraźnie w przepisach mówi, że rada gminy może 

w życie wprowadzić zwolnienia przedmiotowe dlatego też zwalnia się nie podatników, nie 

właścicieli budynków, którzy są podmiotem tylko zwalnia się przedmioty czyli budynki. 

Nie można inaczej sformułować tego zapisu. Projekty uchwał dyskutowane są na 

szkoleniach i nie budzą większych zastrzeżeń – stwierdza pani kierownik. 

W związku z tym, że padł wniosek, Pan Przewodniczący poddał go pod 

głosowanie: pytając kto z radnych jest za wycofaniem projektu uchwały w sprawie 

zwolnień w podatku od nieruchomości  w ramach pomocy de minimis, druk nr 140 w celu 

ponownego przeanalizowania i przedstawienia na następnej sesji. 

Głosowanie: za – 5, przeciw – 9, wstrzymało się – 6. Wniosek nie otrzymał 

akceptacji. 

 Burmistrz Pan B. Szpytma poinformował, iż uchwałę tą w trakcie roku będzie 

można zmienić, zobaczy jak będzie wyglądała praktyka, nic bowiem nie przeszkadza, aby 

wrócić do niej po jakimś czasie, ale w chwili obecnej ważne jest, aby przedsiębiorcy jak 

najwcześniej mogli skorzystać z ulg.  

 Wywiązała się krótka dyskusja czy nanosić jakiekolwiek poprawki w projekcie czy 

też nie. Radna Pani Celina Włodarczyk zaproponowała w tym celu przerwę w obradach, 
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natomiast radna Pani Zdzisława Górska uznała, iż nie ma potrzeby organizować 

przerwy.  

Nie mniej jednak Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o ogłoszenie 

przerwy w obradach „za” głosowało 2 radnych, „przeciw” - 11, „wstrzymało się” -  3 

radnych.  

Wynik głosowania spowodował kontynuację obrad. 

Przewodniczący Pan Henryk Urbanowski poddał więc pod głosowanie podjęcie uchwały 

w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości w ramach pomocy de minimis, druk nr 

140  

Głosowanie: za – 17, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XVI/136/2007 (zał. nr 23). 

 
19. Podjęcie uchwały w sprawie innych zwolnień w podatku od 

nieruchomości, druk nr 141 (zał. nr 24). 

Przewodniczący Komisji Budżetu poinformował o pozytywnej opinii Komisji do 

projektu uchwały znajdującego się na druku nr 141. 

 Radny Pan Adam Kwas oczekiwałaby, aby poza statutową działalnością gminy 

zwolnione z podatku były podmioty sektora niepublicznego, jeśli prowadzą działalność  

w zakresie pomocy społecznej.  

 Pani Elżbieta Kosicka wyjaśniła, iż brzmienie proponowane przez Pana radnego 

Kwasa nie zmienia dotychczasowej treści projektu uchwały, ponadto przy zastosowaniu 

zwolnień od podatku należy precyzyjnie określać kogo możemy zwalniać, aby nie 

wprowadzić zbyt dużej dowolności. Ponadto każda jednostka indywidualnie może zwrócić 

się do burmistrza o umorzenie i jeśli spełni określone warunki wówczas burmistrz może 

wydać opinię pozytywną.  

W związku z powyższym radny Pan Adam Kwas zaproponował, aby nie zmienić 

proponowanych zapisów w projekcie uchwały i poddać ją pod głosowanie. 

Przewodniczący Pan H. Urbanowski odczytał treść projektu uchwały, po czym poddał go 

pod głosowanie. 

Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XVI/137/2007 (zał. nr 25). 

 
20. Podjęcie uchwały w sprawie trybu i szczegółowych warunków zwolnienia 

od podatku rolnego użytków rolnych na których zaprzestano produkcji 

rolnej, druk nr 142 (zał. nr 26). 

Przewodniczący Komisji Budżetu radny Pan E. Bednarczyk poinformował  

o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwały znajdującego się na druku nr 142. 

 Radny Pan Grzegorz Muskała poprosił o wyjaśnienie intencji proponowanej 

uchwały. 
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 Radny Pan E. Bednarczyk wyjaśnił, iż ustawa o podatku rolnym wzorując się na 

przepisach prawa wspólnotowego zawarła taki zapis, że można grunty rolne odłogować, 

ugorować lecz zachować w dobrej kulturze. Jeżeli rolnik spełnia te warunki to przysługuje 

mu dopłata obszarowa i jednocześnie przysługuje zwolnienie od podatku rolnego jeśli 

taka uchwała zostanie podjęta.  

 Pani Elżbieta Kosicka dodała, iż takie zwolnienie daje ustawodawca, nie mniej 

jednak przysługuje ono na wniosek i doprecyzowanie poprzez uchwałę rady gminy. 

 Więcej uwagi pytań do proponowanego projektu uchwały nie wniesiono.  

Głosowanie: za – 17, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XVI/138/2007 (zał. nr 27). 

 
 

21. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru 

podatku rolnego, druk nr 143 (zał. nr 28). 

Pan Eugeniusz Bednarczyk wyjaśnił, iż powyższy projekt uchwały będzie potrzebny 

tylko wówczas jeśli rada obniży cenę żyta podaną przez prezesa GUS, natomiast jeśli 

rada postąpi tak, jak wnioskuje komisja budżetu i utrzyma cenę podaną przez prezesa 

GUS czyli 58zł29gr jak robiono to w praktyce lat ubiegłych to uchwała będzie zbędna.  

Komisja wnioskuje cenę prezesa GUS czyli uchwała jest zbędna.  

Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 

Przewodniczący Pan H. Urbanowski poddał pod głosowanie odrzucenie 

przedstawionego projektu uchwały. 

Głosowanie: za – 18, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. Uchwałę odrzucono. 

 
22. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości, druk nr 144 (zał. nr 29). 

Przewodniczący Komisji Budżetu radny Pan E. Bednarczyk poinformował  

o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwały znajdującego się na druku nr 144. 

Uwag i zastrzeżeń nie wniesiono. 

Głosowanie: za – 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XVI/139/2007 (zał. nr 30). 

 
23. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego Programu Współpracy 

Samorządu Gminy Miejskiej Kłodzko z organizacjami pozarządowymi oraz 

innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 

2008 rok, druk nr 145 (zał. nr 31). 

Przewodniczący Komisji Edukacji i Kultury radny Pan Leszek Michalski poinformował  

o pozytywnej opinii Komisji do powyższego projektu uchwały. 

Pan Burmistrz Witold Krzelowski wniósł autopoprawkę (którą Komisja Edukacji  

i Kultury zaakceptowała), aby w § 2 ust. 2 dopisać literę i) profilaktyka zdrowotna.  
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 Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej, Sportu i Turystyki radna 

Pani Celina Włodarczyk poinformował, iż Komisja również wydała opinię pozytywną do 

powyższego projektu uchwały.  

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie autopoprawki zgłoszonej przez 

Burmistrza Pana W. Krzelowskiego, aby w § 2 ust. 2 dopisać literę i) profilaktyka 

zdrowotna. 

Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. Autopoprawkę przyjęto. 

Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie całej uchwały wraz  

z naniesioną autopoprawką. 

Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XVI/140/2007 (zał. nr 32). 

 

Przerwa w obradach od godz. 1450 do godz. 1500. 

 

24. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian budżetu Gminy Miejskiej 

Kłodzko na 2007 rok, druk nr 147 (zał. nr 33). 

Przewodniczący Komisji Budżetu radny Pan E. Bednarczyk poinformował  

o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwały znajdującego się na druku nr 147 

jednocześnie stawiając wniosek o wykreślenie z wydatków z działu 851 Rozdziału 85154 

§ 4300 zakupu usług pozostałych.  

 Pan Przewodniczący H. Urbanowski dodał, iż autor projektu uchwały 

dostosowując się do uwag Komisji Budżetu zawarł je na druku nr 147 „a”.  

Pan E. Bednarczyk poinformował, iż opinie przedstawił w stosunku do druku nr 

147,natomiast druk 147 „a” oraz wyjaśnienie radcy prawnego, które w odróżnieniu do 

wielu opinii, zawiera jasne sformułowania: cyt. w tym świetle projekt stworzenia  

w sezonie zimowym lodowiska z przeznaczeniem go na realizację ww. zadań jest zgodny 

z zapisami ustawy Gminnego Programu, dzieci i młodzież wywodzące się z grup ryzyka 

będą miały pierwszeństwo do bezpłatnego korzystania z lodowiska zgodnie  

z harmonogramem ustalonym przez OSiR. W świetle tych wyjaśnień i druku 

autopoprawki zmienione są warunki i zdanie pana radnego jest odmienne od tego 

przedstawionego dwa dni wcześniej.  

Wiceprzewodniczący Pan Maciej Awiżeń zwrócił uwagę na fakt, iż po raz kolejny 

rada ma do czynienia z taką sytuacją, że Burmistrz zawiera umowę na realizację jakiegoś 

zadania, rozpoczyna je, a nie ma pewności, że będą środki na to zadanie ponieważ 

dopiero wprowadza się odpowiednie kwoty do budżetu. Pan radny prosi o to, aby był 

lepszy przepływ informacji, jeśli wpłynęły środki i jest pomysł na ich wykorzystanie to 

dobrze byłoby o tym fakcie poinformować przynajmniej Komisję Budżetu. Pan radny ze 

swojej strony zadeklarował głosowanie za przyjęciem uchwały, nie mniej jednak nie ma 
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przekonania, iż inwestycja w lodowisko to jest przeciwdziałanie alkoholizmowi, jest to 

bowiem promocja miasta, wspaniała rzecz ale nie przeciwdziałanie alkoholizmowi. Pan 

Radny obawia się, aby nie poczyniono jakiegoś błędu, a zwłaszcza Pan Burmistrz, który 

jest wykonawcą budżetu.  

 Radna Pani Celina Włodarczyk poinformowała, iż w przedstawionych dwóch 

drukach dotyczących dokonania zmian budżetu Gminy Miejskiej Kłodzko na 2007,  

a mianowicie druku nr 147 i 147 „a” nie jest tylko ta jedna różnica. Jest również różnica 

ponad 438 000zł w kwotach w § 1. Pani radna będzie głosowała „przeciw” dlatego, że 

zobowiązanie zostało zaciągnięte na podstawie Zarządzenia Burmistrza nr 114 z dnia 

06.11.2087r. w sprawie powołania składu komisji przetargowej na realizację zadania: 

wynajem przenośnego lodowiska o powierzchni około 200m2. 7 listopada zostało 

opublikowane ogłoszenie nr 215 541 o zamówieniu publicznym; dostawa montaż oraz 

dzierżawa przenośnego lodowiska, termin realizacji tego zadania upływał 15 listopada.  

W dniu 19 listopada został rozstrzygnięty konkurs, przez powołaną w dniu 7 listopada 

komisję, który wygrała firma mająca wykonać usługę za kwotę 132 980 zł – jest to tylko  

i wyłącznie kwota wynajmu lodowiska, pozostałe kwoty są po stronie urzędu. Zawarcie 

umowy o wynajem lodowiska ma nastąpić w dniu jutrzejszym jeżeli jest to zgodne  

z zapisem, który znajduje się w BIP. Ponadto zobowiązanie jakie zaciągnął Burmistrz 

ogłaszając konkurs,  jest naruszeniem dyscypliny finansów publicznych. Po pierwsze bez 

kontrasygnaty skarbnika Burmistrz nie może samodzielnie wykonać żadnych ruchów. Po 

konsultacjach z RIO i prawnikami pani radna będzie głosowała „przeciw” i prosi, aby jej 

nazwisko zapisać czytelnie w protokole, że glosowała „przeciw” ponieważ 

najprawdopodobniej będzie ciąg dalszy sprawy.  

 Głos zabrał Burmistrz Pan Bogusław Szpytma. Stwierdził, iż w wypowiedzi Pani 

radnej jest trochę nieporozumień i nieścisłości. Mianowicie nie nastąpiło zobowiązanie, 

ogłoszenie konkursu nie jest zobowiązaniem, następuje ono w momencie podpisania 

umowy. Środki które są zabezpieczone, nie muszą pochodzić z funduszu alkoholowego. 

Pan Burmistrz wyjaśnił, jak powstał pomysł na lodowisko otóż pod koniec miesiąca 

września otrzymano informację, że być może wpłynie dodatkowe 147 000 zł z  akcyzy 

alkoholowej, wpływ miał nastąpić w październiku, bądź listopadzie w związku z tym jeden  

z pracowników zaproponował takie rozwiązanie lodowiska, które ma o tyle wspólnego  

z profilaktyką, że daje inne możliwości zagospodarowania czasu wolnego niż korzystanie 

z pubów czy też innych używek. Konsultowano sytuację ze świetlicami środowiskowymi, 

które zajmują się młodzieżą, która ma problemy, bądź w domach są problemy  

z alkoholem. Entuzjastycznie podeszli do tej sytuacji. A więc z punktu widzenia 

merytorycznego jak i obiegu pewnych dokumentów nie ma żadnego zagrożenia, a gmina 

nie ma zobowiązania, można unieważnić przetarg bądź go zmienić przed podpisaniem 

umowy. Pan Burmistrz podkreślił w swojej wypowiedzi, że zobowiązaniem jest umowa. 
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Cała inwestycja (czyli wynajem) kosztuje 132 000 zł, natomiast koszty utrzymania 

pokryją przychody z powierzchni banerowej będzie to około 25 – 28 tys. zł. Pan 

Burmistrz wyjaśnił, iż nie było jego celem podjęcie szybkiej decyzji, jednak  obecnie jest 

ogromny bum na takie inwestycje w Polsce są tylko dwie firmy, które zajmują się 

udostępnianiem lodowisk. Pan Burmistrz nie wierzył, że uda się w przetargu ściągnąć do 

Kłodzka jakiegoś inwestora. Role grał czas, należało ogłosić przetarg, więc czasu  na 

podjęcie decyzji było niewiele. Pan Burmistrz przeprosił radnych, za brak przypływu 

informacji. Zapewnił, iż merytorycznie zadanie to mieści się w zadaniach regulowanych 

przez gminny program profilaktyki i uzależnień oraz przez ustawę o wychowaniu  

w trzeźwości – jest tam dużo miejsca o sporcie.  

 Radna Pani Celina Włodarczyk zacytowała art. z Gazety Wyborczej z dnia 

24.10.2007r. w którym opisana jest podobna inwestycja w innej gminie, w której radni 

zdążyli wyrazić zgodę na zawarcie umowy. 

 Pan Burmistrz B. Szpytma powtórzył, iż zabezpieczenie finansowe było, ale skoro 

wpłynęły środki z akcyzy na alkohol to zdaniem burmistrza zadanie można powiązać  

z programem przeciwalkoholowym.  

 Radny Pan Adam Kwas wyraził nadzieję, że lodowisko będzie służyło młodzieży  

i że biedne dzieci z rodzin patologicznych będzie stać na łyżwy. 

 Pan Burmistrz poinformował, iż OSiR zakupi łyżwy i będzie wypożyczalnia. 

Więcej uwag nie wniesiono. 

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały sprawie dokonania 

zmian budżetu Gminy Miejskiej Kłodzko na 2007 rok, znajdującej się na druku 

nr 147 „a” (zał. nr 34). 

Głosowanie: za – 20, przeciw – 1 (radna Pani Celina Włodarczyk), wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XVI/141/2007 (zał. nr 35). 

 

25. Podjęcie uchwały w sprawie opłat za świadczenia publicznych przedszkoli 

i zespołów przedszkolno – żłobkowych prowadzonych przez Gminę 

Miejską Kłodzko, druk nr 149 (zał. nr 36). 

Przewodniczący Komisji Budżetu radny Pan E. Bednarczyk poinformował  

o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwały znajdującego się na druku nr 149, 

pozytywną opinię wydała również Komisja Edukacji I Kultury o czym poinformował jej 

przewodniczący Pan Leszek Michalski. 

Uwag i pytań nie stwierdzono. 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XVI/142/2007 (zał. nr 37). 
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26. Podjęcie uchwały w sprawie Statutu Gminy Miasta Kłodzka, druk nr 123 

(zał. nr 38). 

Przewodniczący przystąpił do głosowania poprawek zgłoszonych przez Komisję 

Statutową, a nie ujętych na druku nr 123. 

 W § 38    skreśla się dotychczasowe brzmienie  ust.3 pkt 3 i 4  w ust.4 nadaje się 

nowe brzmienie,  pozostałe zapisy bez zmian                                 

ust.3 pkt 3  przedstawia porządek obrad z wnioskiem o uzupełnienie lub zmianę. 

- o zmianę porządku obrad może wystąpić: radny, komisja, klub radnych lub burmistrz, 

 - porządek obrad sesji ustalony przez przewodniczącego załączony do zawiadomienia 

bez zmian i uzupełnień jest obowiązujący i nie podlega zatwierdzeniu na sesji, 

 - rada głosuje jedynie nad propozycjami zmian porządku obrad, które przyjmuje 

bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady. 

Głosowanie: za – 17, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. Poprawkę przyjęto. 

ust. 4  Rada może uchwalić w trakcie obrad uzupełnienie lub zmianę ustalonego 

porządku  obrad wyłącznie z ważnych powodów, na wniosek przewodniczącego, komisji, 

lub burmistrza. 

Zmiana zostaje przyjęta bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady. 

Głosowanie: za – 17, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. Poprawkę przyjęto.                  

 dodać § 46 o treści: 
1. Rada może dokonać reasumpcji głosowania w razie gdy wynik głosowania budzi 

uzasadnione wątpliwości, przy czym wniosek może być zgłoszony wyłącznie na 

posiedzeniu, na którym odbyło się głosowanie. 

2. Reasumpcja nie dotyczy wyników głosowania imiennego. 

Głosowanie: za – 17, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. Poprawkę przyjęto.                  

  w § 60 skreślić ust. 4.  

Głosowanie: za – 17, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. Poprawkę przyjęto.                  

  wprowadzić § 97 o treści. 

1. Rada może powoływać komisje doraźne. 

2. Komisja doraźna wykonuje ściśle określone przez Radę zadania. 

3. Jej rozwiązanie następuje po wykonaniu powierzonego zadania. 

Głosowanie: za – 17, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. Poprawkę przyjęto.                  

 w § 101 skreślić ust. 3 który otrzyma nowe brzmienie: Z burmistrzem nawiązuje 

się stosunek pracy na podstawie wyboru. W imieniu Rady czynności z zakresu prawa 

pracy wykonuje Przewodniczący Rady z zastrzeżeniem  ust. 4. 

Głosowanie: za – 17, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. Poprawkę przyjęto.                  

 w § 111 ust. 7 otrzymuje nowe brzmienie:  

Pracownikami mianowanymi Urzędu Miasta mogą zostać osoby zatrudnione na 

stanowiskach kierowniczych i samodzielnych. 

Głosowanie: za – 17, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. Poprawkę przyjęto.                  
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Po przyjęciu poprawek Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie całego  

Statutu wraz z naniesionymi poprawkami. 

Głosowanie: za – 18, przeciw – 0, wstrzymało się - 0.                

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XVI/143/2007 (zał. nr 39). 

 

27. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na realizację 

zadania w roku 2007 pod nazwą „Budowa boiska w Szkole Podstawowej 

nr 6 w ramach programu BLISKO BOISKO”, druk nr 154 (zał. nr 40). 

Radni nie wnieśli uwag i zapytań do powyższego projektu uchwały. 

Głosowanie: za – 19, przeciw – 0, wstrzymało się - 0.                

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XVI/144/2007 (zał. nr 41). 

 

28. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie prawa 

użytkowania wieczystego nieruchomości niezabudowanej, druk nr 155 

(zał. nr 142). 

Radni nie wnieśli uwag i zapytań do powyższego projektu uchwały. 

Głosowanie: za – 18, przeciw – 0, wstrzymało się - 1.                

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XVI/145/2007 (zał. nr 43). 

 
29. Interpelacje i zapytania radnych.  

Interpelację do protokołu złożył radny Pan Tadeusz Kmiecik o następującej treści.  

      Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Burmistrzu 

Zbliżamy się do końcowej debaty nad przyjęciem budżetu na 2008 rok stąd w dyskusji 

dochodzi do wymiany poglądów, czasem zdań zbyt kontrowersyjnych. 

Bo uwagi i spostrzeżenia do budżetu wnoszą nie tylko pracownicy ratusza ale  

i mieszkańcy poprzez swoich rzeczników zasiadających w Radzie Miasta. 

Wiadomo, że budżet ma swoje finansowe granice. Zatem nie zawsze i nie wszystko 

można w nim ująć, żeby zadowolić zainteresowane strony. Nie mniej nasza powinnością 

jest doprowadzenie do pewnego konsensusu. A żeby go osiągnąć musimy pochylić się 

nawet nad najdrobniejszymi wnioskami płynącymi od mieszkańców, bo one wpływają na 

wizerunek naszego miasta.    

Dlatego z niepokojem stwierdzam, ze kilka wniosków nie zostało jeszcze uwzględnionych 

w propozycji do budżetu na 2008 rok.  

Dla przykładu nie ujęto naprawy zniszczonych chodników prowadzących do budynku nr 3  

ul. Krasińskiego i nr 24 ul. Lutyckiej, chociaż były zbiorowe wystąpienia mieszkańców,  

a komisja zaopiniowała je pozytywnie i skierowała do Pana Burmistrza. Są to rzeczy 

może małe dla miasta, a bardzo znaczące dla mieszkańców. 

W tej sytuacji wnioskuje żeby ująć w budżecie budowę dojścia do budynku nr 3  

ul. Krasińskiego i nr 24 ul. Lutyckiej. 
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         Mam nadzieję, że prośba mieszkańców i wnioski komisji będą rozpatrzone 

pozytywnie. 

 

30. Wnioski i oświadczenia radnych.  

Nie złożono wniosków ani oświadczeń. 

 
31. Sprawy różne. 

 Radna Pani Celina Włodarczyk poruszyła problem drastycznego wzrostu opłaty 

za wywóz nieczystości stałych. Mieszkańcy informację odebrali tak, że to Burmistrz 

podniósł cenę, a nie właściciel firmy, która wywozi nieczystości. Pani radna prosi 

burmistrza, aby wyjaśnić mieszkańcom tę kwestię, z czego wynika podwyżka i kto ją 

wprowadza.  

 Pan Burmistrz Witold Krzelowski wyjaśnił, iż do właściciela firmy TEMPO zostało 

skierowane odpowiednie pismo z prośbą o wyjaśnienie, bowiem powołał się na 

zarządzenie Burmistrza, które dotyczy zupełnie innej sprawy. Po tych wyjaśnieniach 

ukażą się one w prasie szeroko skomentowane przez urząd. Dalsze kroki Burmistrza 

uzależnione będą od tego co odpowie firma TEMPO jak również po dokładnym 

przeanalizowaniu umowy.  

 Radny Pan Stanisław Ferenc odnosząc się do problemu śmieci stwierdził, iż 

często są takie sytuacje, że do miejskich kontenerów przywożone są śmieci z innych 

miejsc miasta i okolic. Jest to nagminny problem, a więc należałoby się zastanowić jak 

weryfikować zawarte umowy przez mieszkańców. Taki stan rzeczy potwierdziła radna 

Pani Celina Włodarczyk, która niejednokrotnie była świadkiem „podrzucania” śmieci do 

kontenerów na osiedlu Kruczkowskiego z innych rejonów miasta. 

 Przewodniczący Pan Henryk Urbanowski przedstawił informację o złożonych 

oświadczeniach majątkowych. W wyniku ich analizy Urząd Skarbowy w jednym 

przypadku stwierdził istotne nieprawidłowości w wyniku czego skierował wniosek do 

Dyrektora Urzędu Kontroli Skarbowej we Wrocławiu.   

W pozostałych przypadkach pojawiły się liczne, drobne nieprawidłowości jednak nie 

stanowią one w ocenie Naczelnika podstawy do podjęcia dalszych działań.   

Pan Przewodniczący zwrócił się z prośbą do radnych o dokładne wypełnianie oświadczeń, 

które będą składane za 2007 rok. Ponadto każdy radny otrzyma informację na temat 

swojego oświadczenia majątkowego. 

 Radny Pan Adam Kwas serdecznie podziękował Panu Burmistrzowi oraz Panu  

W. Zimochowi za prezenty jakie otrzymali radni w postaci kubka z herbem Kłodzka, 

bombki oraz kalendarza na 2008r. 
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32. Zakończenie sesji. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady Pan 

Henryk Urbanowski zamknął XVI sesję Rady Miejskiej mówiąc: „Zamykam XVI sesję 

Rady Miejskiej w Kłodzku”.  

 
Zakończenie sesji nastąpiło o godz. 1210  (1210 – 1610). 
Czas trwania sesji  4  godz. 
 
 
Protokół sporządziła:  

Barbara Gargasz 

   

Przewodniczący Rady Miejskiej w Kłodzku 
 
            Henryk Urbanowski 
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